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 ملخص الدراسة:

براز لغة  لاوجاءت دراستنا  . في دراسة مختلف الظواهر في كافة ميادينها ةحوث السيميولوجبتتميز ال
   .على الدلالات والمعاني المتنوعة التي تحملهاو للتعرف  Splitالسينمائي  الجسد، الموظفة في الفيلم

 وعلى  . حيث نحاول رصد مختلف عناصره  في عينة من هذا الفيلم والمتمثلة في مجموعة من اللقطات 

  splitما هي دلالات لغة الجسد الموظفة في الفيلم السينمائي نطرح التساؤل التالي: هذا الأساس 

 .وقد تدرج عنه مجموعة من التساؤلات الفرعية

تم الاعتماد على المنهج الوصفي والسيميولوجي لإجابة على تساؤلات الدراسة، وذلك من خلال وصف  
الموضوع محل الدراسة، وتحيله لمختلف الايماءات والحركات الجسدية ودلالاتها في الفيلم السينمائي  

Split مي، ومقاربة راي  ، وللوصول لنتائج دقيقة تم استخدام مقاربتي "كريستيان ماتز للتحليل الفيل
 ل النص الجسدي، وقد توصلت دراستنا إلى مجموعة من النتائج، مفادها: يبردوستل التي تعنى بتحل 

،  الوجه حركة الأعين ت اايماء ما بين تنوع في توظيف عناصر لغة الجسد في الفيلم السينمائي.  •
 ووضعيات الجسد وحركته والمظهر الخارجي.

عم وتكمل النص المنطوق وتعزز الوظيفة الترسيخية إلا انها تكون  بالإضافة إلى أن لغة الجسد تد  •
 بديل عن اللغة المنطوقة في التعبير عن الرسائل والمعاني..

 الكلمات المفتاحية: 

 دلالات. -
 لغة الجسد.  -
 السينما.  -
 الفيلم السينمائي.  -
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Study summary: 

Semiological research is distinguished in the study of various phenomena in all 

its fields. Our study came to highlight the body language employed in the movie 

Split and to identify the various connotations and meanings it carries. 

Where we try to monitor its various elements in a sample of this film, which is 

represented in a set of shots.  

On this basis, we ask the following question: What are the connotations of the 

body language employed in the movie split. 

It included a number of sub-questions: 

The descriptive and semiological approach was relied upon to answer the 

questions of the study, by describing the subject under study, and referring to the 

various gestures and bodily movements and their connotations in the movie 

Split. Our study reached a set of results, including: 

• Diversity in employing the elements of body language in the film. Between 

facial gestures, eye movement, body postures, movement, and outward 

appearance. 

• In addition to the fact that body language supports and complements the 

spoken text and enhances the anchoring function, it is an alternative to the 

spoken language in expressing messages and meanings. 

Key words: 

- Connotations  

- Body language. 

- Cinema. 
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